
 
 
 
 
 
     P R O T O K O Ł   Nr XVIII/07 
 
 
   Z obrad Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk  
   Z dnia 28 grudnia 2007 roku  
 
 
 

ad.1 Otwarcie obrad XVIII Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk 
 
 Otwarcia XVIII Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk dokonał 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski ,który powitał radnych 
i zaproszonych gości  i stwierdził, Ŝe na Sali obecnych jest 
15 radnych  / na 15 /  wobec czego Rada władna jest do 
podejmowania uchwał i decyzji / lista obecności stanowi zał nr 1 do 
protokołu /. 
 
Ad.2 Przyjęcie protokołu obrad XVII/07 Sesji Rady Miasta i 
Gminy Dolsk . 
  W tym punkcie obrad głos zabrał Przewodniczący Rady   

Zbigniew Kierzkowski ,który stwierdził, Ŝe  protokół 
z obrad XVII Sesji Rady Miasta i Gminy został sporządzony zgodnie 
z obowiązująca  procedurą w tym zakresie i znajduje się do wglądu w 
biurze Rady . 
Radni  do sporządzonego protokołu nie wnieśli Ŝadnych  uwag i 
zastrzeŜeń . 
W tym punkcie obrad Przewodniczący Rady przedstawił radnych 
proponowany porządek obrad Sesji 
 
 
Ad.3 Informacja Burmistrza MiG Dolsk z działalności 
międzysesyjnej . 
 
 
  Informacja została przedłoŜona przez 
Burmistrza MiG Henryka Litka / informacja stanowi zał nr 2 do 
protokołu /. 
Radni do przedłoŜonej  informacji nie wnieśli Ŝadnych zastrzeŜeń i 
zapytań . 
 
 
 
 
 
 



 
 
Ad.4 Podjęcie uchwał : 
 
 a/ zmieniająca uchwałę  w sprawie budŜetu miasta i gminy 
na 2007 rok . 
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak Skarbnik MiG 
która w uzasadnieniu powiedziała, Ŝe zwiększa się plan dochodów o 
kwotę  82.745,-zł  co stanowi ogólnie kwotę dochodów  11.586.663,- 
Natomiast wydatki zwiększa się o kwotę 82.745,-zl i ogółem wydatki  
wynoszą kwotę 13.288.778,-zł. 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad projektem 
uchwały  
Uchwała nr XVIII/89/07 została zatwierdzona 15 głosami i 
stanowi zał nr 3 do protokołu  
 
  b/ budŜetu miasta i gminy na 2008 rok  
 
Głos w tej sprawie zabrał Burmistrz MiG Henryk Litka ,który 
poinformował radnych, Ŝe  plan budŜetu  miasta i gminy na 2008 rok 
po stronie dochodów zamyka się kwota 11.824.362,-z oraz 
1.071.770,-zl stanowi kwota przychodów. 
Plan po stronie wydatków wynosi 12.688.859,-zł a po stronie 
rozchodów 207.272,-zl . 
Opracowując budŜet miasta i gminy na rok 2008 przyjęto wzrost 
stawek podatków i opłat lokalnych w stosunku do stawek z roku 2007  
nie przekraczając górnych stawek określonych przez Ministra 
Finansów . 
Wzrost stawek związany jest z potrzebami oraz załoŜeniami polityki 
jednostki samorządowej . 
Do obliczenia podatku rolnego przyjęto cenę 1 q Ŝyta tj.46,-zł- jest 
stawka 115,-zł 
Plan w zł wydatków na 2008 rok został opracowany przy załoŜeniu: 
- wskaŜnik wzrostu wydatków budŜetowych – 102,3 %  .  do roku 
poprzedniego , 
Przeciętnego wskaznika wzrostu przeciętnego wynagrodzenia w 
sferze samorządowej  w wysokości 102,3 %. 
W planie finansowym na 2008 rok wydatki przeznacza się na 
realizacje zadań własnych gminy wymienionych w ustawie z dnia 8 
marca 1990 roku o samorządzie gminnym i na realizację zadań 
zleconych z zakresu administracji rządowej . 
Gmina realizuje zadania własne i zlecone przy pomocy jednostek 
budŜetowych zakładu budŜetowego i instytucji kultury w celu 
zaspokojenia potrzeb zbiorowych wspólnoty samorządowej. 
 
Wszyscy radni otrzymali projekt budŜetu na rok 2008  celem 
zapoznania się oraz odbyła się w tym zakresie konsultacja na 
posiedzeniach wszystkich komisji – wszystkie uwagi  do tego 
projektu zostały uwzględnione . 



Pani ElŜbieta Juskowiak Skarbnik MiG zabierając  w sprawie 
budŜetu stwierdziła, Ŝe w stosunku do projektu budŜetu nastąpiły 
zmiany dot. ujęcia środków unijnych ,gdyŜ Regionalna Izba 
Obrachunkowa  w projekcie budŜetu zakwestionowała ujęcie tych 
środków ,gdyŜ w tej chwili nie mamy jeszcze zagwarantowanych 
środków na te zadania. 
Te środku wprowadzimy do budŜetu po otrzymaniu zawiadomień o 
ich otrzymaniu . 
Radny Zbigniew Kiel – w budŜecie jest ujęta kwota 450 tys. zł 
,która ma być pozyskana ze sprzedaŜy majątku gminnego ,czego to 
dotyczy,- druga sprawa poruszona przez radnego Kiela to w jaki 
sposób jest liczona dotacja do Zakładu Gospodarki Komunalnej jeŜeli 
w budŜecie  jest liczony zrzut ścieków i tu wychodzi pewna róŜnica  
kiedy w zasadzie przestaniemy dotować oczyszczalnię ścieków . 
Ratajczak Andrzej Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej – 
koszt utrzymania oczyszczalni musi być dotowany poniewaŜ według 
obliczeń 1 m3 zrzutu do oczyszczalni powinien kosztować 8,-zł a 
wiemy, Ŝe tego by  duŜo osób nie zapłaciło . 
To właśnie stanowi tą róŜnicę która została ujęta w budŜecie. 
Burmistrz MiG Henryk Litka  – sprawa sprzedaŜy majątku 
gminnego  dotyczy sprzedaŜy  terenów połoŜonych na ośrodku 
wypoczynkowym  na  Podrzekcie. 
Znajdują się tam tereny ,które proponujemy podzielić na działki 
,chętni są tak ,Ŝe z tego tytułu uzyskamy te dochody . 
Radni do budŜetu nie wnieśli  innych zapytań wobec czego 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie budŜetu na rok 2008  
Radni glosowali w następujący sposób  
 14 radnych było za podjęciem uchwały  
 1 radny wstrzymał się od głosu . 
Uchwała nr XVIII/90/07 została zatwierdzona i stanowi zał nr 4 
do protokołu . 
 
 c/zatwierdzenia zestawienia przychodów i wydatków 
Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
na 2008 rok . 
 
 
Projekt uchwały przedstawił Burmistrz MiG Henryk Litka  ,który 
wyjaśnił, Ŝe uchwała zatwierdza te przychody i wydatki  
na kwotę 80 tys. zł  które otrzymamy z Urzędu  Marszałkowskiego z 
tytułu wpłat zakładów pracy za zanieczyszczenia środowiska na 
terenie naszej gminy . 
Środki te przeznacza się na dofinansowanie budowy przydomowych 
oczyszczalni ścieków i rekultywację Jeziora Dolskiego Wielkiego . 
Musi być opracowany regulamin przyznawania tych dotacji ,jakich 
terenów to będzie dotyczyć – opracujemy w tej sprawie pewna 
koncepcję . 



Radny Zbigniew Kiel -  w tej uchwale jest ujęte 40 tys. na 
oczyszczenie jeziora dolskiego czy na ten cel  nie moŜna pozyskać 
funduszy z powiatu .,albo czy tego nie moŜe zrobić dzierŜawca . 
 
Burmistrz MiG Henryk Litka  – juŜ w tej sprawie występowaliśmy 
do powiatu  jednak  otrzymaliśmy odpowiedz, Ŝe powiat przeznaczył 
juŜ pewną kwotę na jezioro Grzymysław a część tego jeziora jest na 
naszym terenie . 
Jezioro jest własnością Skarbu Państwa a skarb państwa to Marszałek 
Województwa i tam tez nie moŜna liczyć na fundusze . 
Radny Kazimierz Pepliński - -  bardzo waŜna inicjatywa z naszej 
strony to dopłata do przydomowych oczyszczalni w tym temacie  
potrzeba duŜych środków i moŜe w tym temacie tez naleŜałoby 
sięgnąć po środki unijne   
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski przeprowadził 
glosowanie nad projektem uchwały  
Uchwała nr XVIII/91/07 została zatwierdzona 15 glosami i 
stanowi zał nr 5 do protokołu . 
 
d/zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy Dolsk , 
 
W tym punkcie obrad głos zabrał Andrzej Ratajczak Dyrektor 
Zakładu Gospodarki Komunalnej ,który przedstawił uzasadnienie dot. 
tych cen  
Zakład Gospodarki Komunalnej w Dolsku w dniu 20 listopada 2007 
roku  złoŜył do Burmistrza Miasta i Gminy Dolsk wniosek o 
zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzania ścieków wraz z zestawieniem 
poniesionych kosztów i przychodów za 2007 rok  
Z kalkulacji wynika, Ŝe cena  zaopatrzenia w wodę winna wynosić 
2,42 zł za 1 m 3 za zrzut ścieków komunalnych do kolektora dla 
grupy I proponowana cena wyniesie 3,50,-zł za 1 m3 ,a za  odbiór 
dowoŜonych dla grupy II 3,87zł za 1 m3  
Do tej ceny dochodzi 7 % wat. 
Radni do projektu tej uchwały nie wnieśli Ŝadnych zapytań . 
Wobec powyŜszego Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski 
przeprowadził glosowanie nad projektem przedstawionej uchwały 
Uchwała nr XVIII/92/07 została  zatwierdzona w następujący sposób 
Za podjęciem uchwały głosowało  13 radnych  
2 radnych wstrzymało się od głosu  
Uchwała nr XVIII/92/07 stanowi zał nr 6 do protokołu . 
 
e/uchwalenie Wieloletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Gminy Dolsk na lata 2008-2012  
 
Projekt uchwały przedstawił Kierownik Referatu Gospodarczego 
Mieczysław Gorwa ,który w uzasadnieniu powiedział, Ŝe zgodnie z 
arty.21 ust.1 pkt1 ustawy z dnia 21 czerwca 2001 roku o ochronie 
praw lokatorów ,mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu 



cywilnego Rada gminy zobowiązana jest do uchwalenia 
Wieloletniego  Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem 
Gminy na okres co najmniej 5 lat . 
PoniewaŜ z końcem br. wygasa obecny Program Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Gminy Dolsk podjęcie uchwały w 
brzmieniu zaproponowanym jest w pełni uzasadnione . 
Radny Zbigniew Kiel – w programie są ujęte pewne mieszkania na 
sprzedaŜ czy to jest na indywidualne wnioski lokatorów = czy w tym 
względzie jest jakieś zainteresowanie . 
Andrzej Ratajczak  - tak są osoby chętne na kupno tych mieszkań i 
uwaŜamy ,Ŝe  dobrze by było gdybyśmy się tych mieszkań pozbyli 
nie dopłacalibyśmy do ich utrzymania . 
 
Radni do projektu uchwały nie wnieśli Ŝadnych zapytań . 
 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad projektem 
uchwały . 
Uchwała nr XVIII/93 /07 została zatwierdzona 15 glosami i 
stanowi zał nr 7 do protokołu . 
 
f/zmieniająca uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Miasta i Gminy Dolsk  
 
Projekt uchwały przedstawił Kierownik Referatu Gospodarczego  
Mieczysław Gorwa ,który w uzasadnieniu powiedział, Ŝe w 
poprzednio podjętych uchwałach wkradł się błąd pisarki dot. numeru 
uchwały stąd konieczność poprawienia tego błędu za pomocą 
wywołania  tej uchwały . 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski przeprowadził 
glosowanie nad projektem uchwały . 
Uchwała nr XVIII/94/07 została zatwierdzona jednogłośnie i 
stanowi zał nr 8 do protokołu . 
 
 
g/aneksu nr 2 do porozumienia międzygminnego z dnia 7 grudnia 
2004 roku w sprawie powierzenia gminie Srem zadania 
związanego z prowadzeniem schroniska  dla bezdomnych  
zwierząt i  ochrona przed bezdomnymi zwierzętami , polegającego 
na rozbudowie i eksploatacji międzygminnego schroniska  dla 
bezdomnych zwierząt w Gaju . 
 
Projekt uchwały przedstawił Kierownik Referatu Gospodarczego 
Mieczysław Gorwa ,który w uzasadnieniu powiedział, Ŝe 
porozumienie międzygminne w sprawie powierzenia gminie Srem 
zadania związanego z prowadzeniem schroniska dla bezdomnych 
zwierząt i ochroną  przed bezdomnymi zwierzętami ,polegającego na 
rozbudowie i eksploatacji międzygminnego schroniska dla 
bezdomnych zwierząt w Gaju zawarte zostało z 2004 roku na czas 
nieokreślony . 



Gmina Srem której została powierzona eksploatacja ma moŜliwość 
wyboru podmiotu prowadzącego w jej imieniu to zadanie . 
Wobec powyŜszego naleŜy dostosować zapisy porozumienia 
zawartego w 2004 roku  
W związku z powyŜszym podjęcie niniejszej uchwały naleŜy uznać 
za uzasadnione .  
Do prowadzenia tego schroniska zgłosiła się Fundacja  i w związku z 
tym nie musi być przeprowadzany przetarg na prowadzenie tego 
schroniska . 
Radny Kazimierz Pepliński – czy w związku z tym nasz koszt 
utrzymania tego schroniska wzrośnie  
Burmistrz MiG Henryk Litka  -  koszt pozostanie na tym samym 
poziomie tj. 8 tys. zł na rok . 
Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Zbigniew 
Kierzkowski przeprowadził glosowanie nad projektem 
przedstawionej uchwały  
Uchwała nr XVIII/95/07 została zatwierdzona jednogłośnie  15 
glosami i stanowi zał. nr 9 do protokołu . 
 
h/przekazania majątku jednostkom organizacyjnym gminy , 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Liliana Lenarczyk Zurczak  
Sekretarz Urzędu ze zmiana ogrzewania na gazowe zaistniała 
konieczność przekazania przedmiotowych inwestycji do jednostek 
organizacyjnych gminy jako część składową wyposaŜenia 
niezbędnego do prawidłowej eksploatacji obiektów . 
Kompetencja Rady jest podejmowanie decyzji w sprawach 
majątkowych gminy, stąd podjęcie uchwały jest w pełni uzasadnione 
Mienie komunalne podlegające przekazania jednostkom 
organizacyjnym gminy to  
Kotłownia gazowa w Przedszkolu Samorządowym w Dolsku, 
Kotłownia gazowa w Szkole Podstawowej w Dolsku ,. 
Kotłownia gazowa w Miejsko Gminnym Ośrodku  Sportu i Rekreacji 
w Dolsku – szt 2. 
Wobec takiego przedstawienia uzasadnienia podjęcia tej uchwały 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski przeprowadził 
glosowanie  nad projektem uchwały . 
Uchwała nr XVIII/96/07 została zatwierdzona jednogłośnie  15 
glosami i stanowi zał nr 9 do protokołu 
 
i/zmieniająca uchwałę w sprawie określenia  wysokości stawek 
podatku od nieruchomości na 2008 rok .  
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak Skarbnik 
MiG  która wyjaśniła, Ŝe w tej uchwale ujęto zwolnienie dot. 
Państwowego doradztwa rolniczego natomiast  powinno być ,Ŝe 
doradztwa rolniczego ,które nie będzie zwalniało z tego podatku 
tylko pewnej grupy . 
To zostało zakwestionowane przez Regionalna Izbę Obrachunkową i 
stąd propozycja zmiany tego zapisu poprzez podjęcie tej uchwały. 



Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski przeprowadził 
glosowanie nad projektem uchwały  
Uchwała nr XVIII/97/097 została zatwierdzona jednogłośnie i 
stanowi zał nr 10 do protokołu 
 
 
 
Ad.5 Interpelacje i wnioski radnych  
 
 
Radny Kazimierz Pepliński – wiemy, Ŝe na  naszym terenie mamy 
drogi powiatowe jednak powiat w okresie zimy o nich zapomina , nie 
są posypane jest na nich ślisko ,Stąd prośba o przypomnienie Ŝe na 
naszym terenie tez są takie drogi i naleŜy o nie dbać . 
Druga sprawa poruszona przez radnego Peplinskiego to pewne 
spostrzeŜenia jakie nasunęły się po wizycie radnych w szpitalu . 
Dyrektor bardzo mówił o wszystkich zmianach jakie tam zachodzą 
nie wiemy skąd na to są brane fundusze i jaka jest kondycja 
finansowa szpitala  ale Dyrektor z załogą teŜ na ten temat nie 
dyskutuje  i z nikim nie dyskutuje i wiemy Ŝe szpital w tej chwili jest 
zadłuŜony  na kwotę 1 mln 900 tys. zł  i czy to wszystko NFZ 
zrefunduje to tez pewna niewiadoma . 
 
Radny Roman Drews – usłyszeliśmy w informacji złoŜonej przez 
Burmistrza ,Ŝe z dniem 31 grudnia 2007 przestaje  w Urzędzie istnieć 
punkt kasowy  ,czy nie moŜna poszukać innego Banku aŜeby  taki 
punkt istniał. 
Skarbnik M i G El Ŝbieta Juskowiak – ten punkt jest likwidowany 
przez Bank a nie przez Urząd  
Bank obsługuje Urząd i w tym względzie nie mamy Ŝadnych 
kłopotów i  Bank  równieŜ nas zapewnia ,Ŝe  będą w Banku  
utworzone dwa okienka kasowe tak ,Ŝe nie będzie Ŝadnych kolejek. 
 
Radny Hieronim  Szczepaniak poruszył ponownie sprawę złego 
traktowania pacjentów przychodni Familia przez lekarkę Panią 
Karlak – mój pracownik chciał skorzystać z porady lekarskiej po 
wypadku  jednak został tak potraktowany jak by tylko chciał 
otrzymać zwolnienie lekarskie . 
To powinno wreszcie  ulec zmianie . 
Proszę  o ponowne wysłanie pisma w tej sprawie do Pani Mroczek 
,która w sposób wyczerpujący niech zajmie się ta sprawą. 
Radny Marek Zyffert   - ponownie poruszył sprawę punktu 
kasowego w Urzędzie a otworzenie 2 stanowisk kasowych w Banku 
czy to wystarczy ,przecieŜ KsiąŜ jest większy ,są trzy okienka i to teŜ 
nie zawsze starcza . 
Radny Zbigniew Kiel – w prasie ostatnio duŜo jest pisane na temat 
tych wiatraków w Trąbinku ,co z tym dalej czy to juŜ jest 
definitywnie przesądzone i jak to w tej chwili wygląda . 
 
 



Burmistrz MiG Henryk Litka  sprawa wiatraków jest w tej chwili w 
stadium procedur przygotowawczych  i nie mogę powiedzieć Ŝe to w 
tej formie zostanie zatwierdzone . 
JeŜeli wszystkie warunki do uzyskania pozwolenia zostaną spełnione 
to właściciel działki  dostanie pozwolenie . 
Taka jest procedura ,w tej chwili wszystkie uzaleŜnienia są 
sprawdzane i jak wszystkie wymogi zostaną spełnione to nie ma 
moŜliwości aŜeby dać odpowiedz odmowną 
Wiemy, Ŝe moŜna coś budować ale musi to być pod pewnymi 
warunkami . 
Mowa jest w tej chwili o budowie 5 wiatraków w Trąbinku a ile 
powstanie to w tej chwili nie powiem . 
Protesty są ale nie wiem czy w tej chwili uzasadnione . 
 
 
Ad.6 Wolne glosy i wnioski. 
Pani Krystyna Trybu ś – poruszyła sprawę utrzymania schroniska 
dla psów w Gaju – ile to gminę kosztuje i czy to jest potrzebne . 
 
Burmistrz MiG Henryk Litka  – utrzymanie takiego schroniska  jest 
obowiązkowe i naszą gminę od lat to kosztuje 8 tys. zł rocznie . 
 
Ad.7 Zakończenie obrad Sesji . 
 
Na zakończenie obrad Sesji glos zabrał Przewodniczący Rady 
Zbigniew Kierzkowski ,który z racji tego ,Ŝe dzisiejsza Sesja odbywa 
się na koniec roku 2007 złoŜył wszystkim Ŝyczenia   wszelkiej 
pomyślności  w nowo nadchodzącym roku 2008 . 
Wobec wyczerpania się porządku obrad Sesji Przewodniczący Rady 
podziękował wszystkim za udział i zakończył obrady XVIII Sesji 
Rady Miasta i Gminy Dolsk  . 
 
 
Protokolant     Przewodniczący Rady 
 
Stefania Gagat    Zbigniew Kierzkowski 

 
 
 


